
Bestyrelsesmøde i Stensmosen 

D. 2/11 2020 klokken 16.45-19.15 

Referat. 

Til stede: Anita (Eske), Ann-Louise (Freja L.), Maria (Andrea og Oscar), 

Marianne (Vilma og Buster), Fadime (Aysegül), Eivin (Viggo og 

Leonora), Lea (Axel), Jacob (Sonja), Sophie (Kaja og Ester) 

Afbud: Julie (Jamie og Cooper), Maria (Athur), Tina 

1. Valg af referent samt afklaring af punkter til eventuelt. Referat kan være noter, 

som Bettina skriver rent. Anita er referent. 

 

2. Ny bestyrelse – godt i gang. Bestyrelsen skal konstituere sig, vælge formand 

og hvem der er medlemmer og suppleanter. Der kan være så mange 

medlemmer, vi selv ønsker. Medlemmer sidder i to år, suppleanter i ét. 

 

Anita er formand for forældrebestyrelsen, og Maria, mor til Andrea og Oscar, 

er suppleant. 

 

3. Det næste år i bestyrelsen. Vi skal se på, hvilke temaer og områder den nye 

bestyrelse gerne vil arbejde med. Vi skal introducere for nye medlemmer og 

lave aftaler om arbejdet i bestyrelsen. 

Der er tavshedspligt, når Bettina gør opmærksom på det. Man kan regne med, 

at det, der står i referatet kan deles, da det jo lægges på hjemmesiden / 

offentliggøres. Styrelsesvedtægt og forretningsorden sendes ud sammen med 

referatet. Mulighed for kursusaften for nye medlemmer. 

Dialogmøder, 2 gange om året, vi kan deltage med leder og et medlem. 

Dagsorden laves af formand og Bettina, og sendes ud nogle dage før. 

Den nye bestyrelse vil gerne arbejde med: 

• Forældreinddragelse til for eksempel praktiske ting. Mange forældre vil gerne, men ved ikke 

hvad de kan bidrage med. 

Organisering af arbejdsdage, for eksempel op til børnefestugen, eller andre opgaver i 

Stensmosen. Det behøver ikke være for mange forældre ad gangen, her i corona tiden, men kan 

organiseres så få klarer én opgave, og andre laver noget andet en anden dag. Personalet kan lave 

en liste over, hvad der skal laves. Vi kan lave boards, som forældre kan skrive sig på. Eller få 

bestyrelsen til at finde nogle der vil hjælpe. Bettina kan sende listen ud i en statusmail.  

• Hvordan kan vi som forældre også bedre i fritiden lave noget sammen med børnene? 

Børnefællesskaber, aftaler. Facebook bliver vist ikke brugt? 



Bettina laver forslag til datoer for det kommende år i bestyrelsen. Bestyrelsen har 

valgt, at møderne ligger på mandage, da flere ikke kunne på ugens andre dage. 
 

4. Forældremøde d. 23/9, evaluering. 

Et rigtig godt forældremøde. Dog var cykelholdets møde pakket med 

skolestarts information, som blev gentaget i videoen fra skolen. Der manglede 

tid til at tale om gruppens trivsel og hverdag. Tilbagemelding på videoen er 

givet til skolen, som lavede video pga. corona, og ikke havde lavet video til et 

møde før. 

 

5. Corona. Aktuelle vejledninger, problematikker og pædagogisk praksis. 

Vi skal følge vejledningen, som gælder (august 2020). Fokus på hygiejne og 

adfærd: Faste børnegrupper, som skal være sammen på tværs så lidt som 

muligt. Håndhygiejne og daglig samt ekstra rengøring (også legetøj og 

sengetøj). 

Vi henstiller til, at forældre ikke kommer ind i huset/på stuen, af hensyn til 

virus og smitte. De fleste overholder det. De få, der kommer ind, skal 

vaske/spritte hænder, men ikke alle husker det. Man må gerne gå ind til barnets 

tøjkasse (elefant og giraf). Børnene må gerne have noget tøj liggende i 

kassen/garderoben i løbet af ugen, for eksempel regntøj. Stuen skriver til 

forældregruppen, hvad der kan blive i Stensmosen. 

Søskende må ikke gå ind på hinandens stuer. 

Nogle glemmer at deres børn skal vaske hænder udenfor. 

Vi oplever at vi har meget travlt. Der er desværre også lidt sygdom nu, og 

medarbejdere bliver testet. Endnu har ingen været smittet, heldigvis. 

Børnegrupperne har deres eget rum og deres egen indgang, samt faste voksne. 

Det er blevet et stramt system, så alt fravær mærkes, og ind imellem må vi 

lægge to grupper sammen. 

Samværet med børnene er godt. De trives med faste voksne og forudsigelige 

rammer. Der arbejdes nu med faste pladser ved bordet på alle grupper, og 

bordplaner m.m. som børnene kan læse, med fotos på. Legetøj er fordelt i hele 

huset, og det er delt op i mange kasser, så vi kan springe dage over med at 

vaske legetøj. 

Vi er opmærksomme på at en del forældre efterspørger mere kommunikation 

om, hvad børnene laver. Men andre giver udtryk for at vi sender for mange 

mails. Så vi prøver at finde en middelvej. 

Der er planer om en ombygning i Stensmosen. Planerne, som afventer 

godkendelse: 



• Giraf og elefant garderober flyttes til elgestuen, måske med en skillevæg 

• Der etableres en dør fra elgestuen til legepladsen 

• Nuværende skillevæg i køleren flyttes til den anden side af toilet døren 

• Der males i køleren 

• Legekøkken på mågerne deles i to, og det ene rum hører fremover til girafstuen 

Ombygningen skal gøre det muligt, igen at anvende garderober til alle børn, 

pånær fiskestuen, samt sikre så god plads som muligt til grupperne. 

Hvordan oplever bestyrelsen hverdagen i Stensmosen med corona 

retningslinjer? 

Bestyrelsen oplever at der er styr på det, og føler sig generelt trygge og 

velinformeret. 

Der er et ønske i bestyrelsen om, at forældre bærer mundbind, når de går 

indenfor i huset. Der er forældre i Stensmosen, som er i risikogruppe, og vi er 

mange mennesker, som i forvejen færdes sammen indenfor. Bettina 

undersøger, om vi må bede forældre bære mundbind. (Svar fra 

dagtilbudschefen: Vi følger de overordnede retningslinjer, og der er pt. ikke 

krav om mundbind i dagtilbud. Forældre må gerne, frivilligt, bære mundbind) 

 

6. Økonomi. Bettina giver på hvert møde et overblik over budget og forbrug samt 

sygefravær. 

Økonomien ser fornuftig ud. Vi har indhentet underskuddet, som var på cirka 

en kvart million ved årets start, men vi bruger en del mere personaleressourcer 

for at holde grupperne opdelt. Vi køber en del brugt legetøj i plast, der nemt 

kan vaskes. Lige nu ser budgettet ud til at balancere flot med et underskud 

omkring 80.000. Der vil komme flere indkøb, afledt af corona, f.eks. heldragter 

til personalet. Bestyrelsen synes, heldragter til personalet er en god idé. 

 

Vi har noget sygefravær, men ikke voldsomt. En del som kan ligne corona, og 

så hjemsendes medarbejderen med det samme, til symptomer er væk. De bliver 

også testet. Vi bruger stort set vikar hver gang nogen er væk, hvis vi kan skaffe 

vikar. Kan vi ikke skaffe vikar, bliver vi nødt til at samle to grupper den dag. 

 

7. Logo, til markering af indgangsdør m.m. Bestyrelsen er i gang med at udføre 

nye skilte til vore to hoveddøre. Status på opgaven. 

Opgaven har ligget stille i en periode, men tages nu op igen, og vi hører nyt på 

næste møde. 

 



8. Nyt fra børnehaven/vuggestuen. På hvert bestyrelsesmøde fortæller Tina 

(medarbejderrepræsentanten) lidt om, hvad der arbejdes med for tiden, i 

børnehaven og vuggestuen, med en pædagogisk vinkel. 

 

Tina er desværre syg, men børnehaven har fortalt lidt om hvad de laver for 

tiden: 

Læreplanstema naturfænomener, udeliv og science. 

Giraf: 

Fokus på efteråret, farver, eksperimenter, ture, dyr i nærmiljøet og den danske 

natur m.m. 

Elefant: 

Vi samler blade og bruger dem til kreative ting. Vi taler om farver, finder kryb, 

maler. Vi tager på mindre ture hvor vi har fokus på at ”lære at gå”. 

Cykelholdet: 

Vi arbejder med venskaber og med at blive opmærksomme på andre børn end 

dem man plejer at lege med. Vi arbejder lige nu med kunst, hvor vi har været 

på cykelture og kigget på kunst. Nu tegner børnene det, de har set, og måske 

skal vi også lave små skulpturer. Vi øver os i at cykle langt. Vi skal kunne 

cykle til Herstedhøje og lave bål, og vil også til bjerget, og Vallensbæk og se 

på troldene Thomas og Tilde. 

 

9. Eventuelt 

• IPads: En forælder har oplevet at iPad blev brugt til at vise små film på legepladsen om 

eftermiddagen. Børnene var svære at få med hjem. Bettina undersøger, om nogle medarbejdere 

mangler lidt oplæring i hvad vi kan bruge iPads til som pædagogisk redskab. Børn skal ikke 

underholdes med film på iPad. 

• Sovetider i vuggestuen: Der er et ønske om at kunne få oplyst barnets sovetider. Som det er nu, 

henter forældre i døren til legepladsen, og sovetiderne hænger i garderoben. Hvis den voksne 

skal oplyse om tider, skal hun rejse sig og gå fra børnene. Forslag: Sovetiderne kan få en ny 

plads, så den voksne på stuen kan se dem, eller forældrene kan se dem. Bettina går videre med 

sagen. 


